
Als boomkwekerij sector van bosplantsoen telen wij op een traditionele wijze onze planten op 

akkers. Wij ondervinden hier de voordelen en de nadelen van de natuur tijdens de teelt van de 

planten die als doel hebben onze natuur weer te verrijken. Kijk naar de bossenstrategie die door de 

minister van LNV is gepubliceerd, hiervoor zijn tot 2030 totaal 160 miljoen planten nodig.  Wij 

creëren de natuur van de toekomst. Gemiddeld produceren wij per hectare kwekerij ongeveer 

planten voor 1.000 hectare bos en nieuwe natuur. Dus werken en leven in een omgeving waar het 

woord balans van grote waarde is. Wij zien als beheerders van het landschap, waar de agrariërs 

onder vallen, dat we steeds meer excessen hebben. Op dit moment zijn met name vogels een groot 

probleem, kraaien, roeken en duiven zijn er in dusdanige grote populaties aanwezig dat dit als gevolg 

heeft dat we heel veel schade hebben. Soms wel tot 70% van de gewassen die weggevreten worden. 

Allemaal zaden die niet tot plantjes komen en die uiteindelijk niet in het bos terecht komen. En jawel 

net nu de populatieomvang tot grote problemen leiden wordt het bejagen op deze vogels verboden. 

We nemen alle mogelijke voorzorgsmaatregelen maar dat blijkt in de praktijk niet afdoende te zijn.  

De praktijk is dat de ene partij juridische basis vindt wat tot een verbod leidt van jagen om te 

beheren en voor de andere partij deze overpopulatie van vogels een groot probleem is door grote 

schade. Het gaat echt niet altijd om winst bejag, schaarste brengt een betere prijs dus compenseert 

verlies, maar we zaaien toch niet iets om later niet te kunnen oogsten, verspilling van waardevolle 

grondstoffen. Uiteindelijk moet hier weer corrigerend op geacteerd worden. 

Onze mening is dan ook iedereen op te roepen tot balans en vertrouwen. Heb vertrouwen in de 

agrariër, de jager en het ministerie van LNV. Ga met elkaar in dialoog met wederzijds respect. 

De Wildbeheereenheden (WBE’s) weten echt wel waar ze het over hebben. De jagers zijn er echt niet 

op uit om alles af te schieten. Wij zien in de boomkwekerij een schadebeeld van hazen die op dit 

moment te tolereren is en waarbij de schade onder het ondernemersrisico past, mede door het 

beheerbeleid tot heden. Maar wanneer we beheer loslaten doordat derden in dit geval, dus niet 

experts zoals WBE’s, natuurbeheerders en jagers, informatie verstrekken waar cruciaal beleid op 

wordt gemaakt. Dan verliezen we de balans waardoor de populatie dusdanig groeit zodat er wel 

meer schade komt en biodiversiteit in de natuur in gevaar komt. 

We moeten ons daarmee continue aanpassen en corrigeren. 

Conclusie: een oproep aan de Minister voor Natuur en Stikstof om de dialoog breed te houden en 

kennis en ervaringen van experts zwaar te laten wegen en mee te nemen in een wijs besluit. 

Wij pleiten voor een beheer met mogelijkheid tot ingrijpen van de populatie voor de hazen in 

Groningen, Limburg en Utrecht en voor konijnen in geheel Nederland. 
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